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Natuurlijk - Zwaar gif op 
pachtpercelen - glyfosaat 

Verzonden 21 mei 2024 

Geachte heer De Bijl, 

Op 22 april ontvingen wij uw vragen over zwaar gif op pachtpercelen. In deze brief 
geven wij u onze reactie. 

Uw inleiding 
Het DB geeft geruststellende antwoorden op de aanwezigheid van glyfosaat of het 
afbraakproduct AMPA daarvan in ons bodem- en watersysteem. Het is pachters 
verboden middelen met glyfosaat te gebruiken. 
In de `brede screening Maasstroomgebied' 2019 over de aanwezigheid van stoffen in 
het Maasstroomgebied, samengesteld door de WUR, kwamen we een staatje tegen 
waarbij glyfosaat een groen balkje kreeg. Niet al te verontrustend dus zou je zeggen. 
Andere stoffen, uit het WUR Rapport, stoffen die nog wel gebruikt mogen worden op 
de pachtpercelen van de Dommel zijn onder anderen fluopyram, MCCP en MCPA. 

Vraag 1 
Klopt dit? 
Deze zijn niet verboden voor zover wij weten maar wel veel toxischer getuige de rode 
balkjes in het WUR Rapport! 

Antwoord 
Op 14 februari 2024 werden er door PvdD diverse artikel 58 vragen gesteld over het 
onderwerp verduurzaming pachtgronden waterschap. Vraag 4 uit de bijlage overlapt 
gedeeltelijk met de bovenstaande vraag. 

Voor natuurpacht is het antwoord nee. Via de pachtovereenkomsten sturen we op een 
verbod van gewasbeschermingsmiddelen (waaronder glyfosaat). 

Voor pacht ten behoeve van agrarisch gebruik is het antwoord ja, enkel wanneer 
toegepast conform geldende wet- en regelgeving. 
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Vraag 2 
Zijn er nog meer stoffen die oranje of rood gekleurd zijn maar wel gebruikt mogen 
worden op (pacht)gronden van de Dommel? 
Zo ja, over welke stoffen praten we dan? 

Antwoord 
Zie het antwoord op vraag 1, geen specifieke gewasbeschermingsmiddelen worden 
uitgezonderd. 

Vraag 3 
Is het DB het met ons eens dat gebruik van zwaar giftige stoffen op Dommel percelen 
zo snel mogelijk moet stoppen? 

Antwoord 
Ja we proberen door middel van het beleid voor onze pachtgronden het gebruik van 
deze stoffen zo veel mogelijk te voorkomen. Onderdeel van het beleid zijn de 
voorwaarden voor gewasbeschermingsmiddelen. Daarnaast geldt er voor de pacht van 
reguliere landbouwgronden een duurzaamheidsscore bij de openbare inschrijving. 
Hiermee geven we agrariërs met een duurzamere bedrijfsvoering een grotere kans om 
pachtgronden gegund te krijgen. Vanzelfsprekend zijn we wel afhankelijk van degenen 
die zich inschrijven. Het voorgaande betekent niet direct dat het meest duurzame 
bedrijf de grond gegund krijgt. Bij de gunning kijken we naar meerdere factoren. Het 
DB wil onder andere voorkomen dat de gronden te veel afwijken van reguliere 
bedrijfsvoering van ondernemers, waarmee de mobiliteit (uitruilbaarheid) van gronden 
in het geding komt. 

Bij het instellen van een totaalverbod is het zeer aannemelijk dat de Grondkamer 
(houdt toezicht op de pacht in het belang van de landbouw) de pachtovereenkomsten 
voor agrarische percelen niet goedkeurt. Onder meer vanwege het ontbreken van 
alternatieven. 

Met vriendelijke groet, 
het dagelijks bestuur, 

 

L-- E.--de Ridder 	 H.J. Kielenstijn 
watergraaf 	 secretaris 
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